
1 
 

2019MM146 
 
VERSLAG van de informatieve commissie Milieu en Mobiliteit van 11 september 2019 
 
Voorzitter:  
mw. A.C. Boelhouwer  
 
Aanwezig:  
ir. H.P. van Essen (gedeputeerde), ir. R.G.H. van Muilekom (gedeputeerde), A.J. Schaddelee 
(gedeputeerde), J.J. Bart (GroenLinks), P.D.M. Bauduin Msc (FvD), S.A. Berlijn (FvD), ing. D.G. Boswijk 
(CDA), G. Çoban (DENK), H. van Déun (PVV), A. Donker (SGP), M.J. de Droog MSc RA (D66), J.A. de 
Harder (ChristenUnie), F. Hazeleger (SGP), C. de Heer (ChristenUnie) mw. W.M.M. Hoek (50PLUS), 
mw. drs. J.P. d’Hondt (PvdA), drs. C. de Heer (ChristenUnie), drs. E.A. Kamp (D66), mw. N.A. 
Krijgsman (PvdA), mw. H.M. Lejeune (PvdA), mw. O. de Man (VVD), drs. A. Mourik-Geluk (CDA), ing. 
D.A. Oude Wesselink (GroenLinks), mw. H.J. Rikkoert MSc (ChristenUnie), mr. S.M. Sijbrandij (VVD), E. 
Strandstra LLB ( PvdD), drs. W.J. Ubaghs (PVV), mw. mr. S.F. van Ulzen (VVD) en mw. L.E. Veen (D66)  
 
Van ambtelijke zijde aanwezig:  
dr. R.J. Poort (adjunct-griffier), M.J. Strijbos-Vermeulen (verslag) 
 
----------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 
1. OPENING EN ALGEMEEN  
1.1. Opening  
De voorzitter, mevrouw Boelhouwer, opent de vergadering en heet de aanwezigen welkom.  
De voorzitter deelt mee dat in de vergadering de spreektijdenregeling wordt gehanteerd. 
 
2. Vaststellen agenda  
De voorzitter deelt mee dat per abuis de Begroting 2020 RUD op de agenda terecht is gekomen. Het 
gaat om een gemeenschappelijke regeling waarvan de heer Strijk portefeuillehouder is. Het 
onderwerp hoort thuis op de agenda van de commissie BEM van 18 september. 
 
De agenda wordt met inbegrip van deze wijziging vastgesteld. 
 
3. Vaststellen verslag informatieve commissie M&M d.d. 26 juni 2019 
Het verslag wordt ongewijzigd vastgesteld 
 
4. BLOK ENERGIE 
4.1 Ingekomen brief zienswijze n.a.v. ontwerpbesluit omgevingsvergunning Windpark Goyerbrug 
De voorzitter deelt mee dat PVV en FvD om opwaardering van dit punt hebben verzocht. 
 
De heer Bauduin laat weten dat de fractie ter plekke heeft gekeken. Er is onder bewoners veel 
weerstand tegen de turbines. Er hangen overal spandoeken. Ze hebben niemand gevonden die blij is 
met de turbines. De turbines gaan een grote invloed hebben op het natuur- en recreatiegebied. Hij 
hoort graag hoe de gedeputeerde en andere fracties aankijken tegen de brief die de stichting heeft 
geschreven en wat zij vinden van de suggestie om er nog een keer een expert naar te laten kijken. 
 
De heer Van Deún sluit zich aan bij de vorige spreker. Hij heeft nog twee vragen. 
De brief is in cc aan het college verstuurd en hij wordt waarschijnlijk gewoon beantwoord. Hij vraagt 
of de Staten ook het antwoord van het college kunnen inzien. 

https://www.stateninformatie.provincie-utrecht.nl/Vergaderingen/Informatieve-commissie-Milieu-en-Mobiliteit/2019/11-september/11:15/Verslag-informatieve-commissie-M-M-26-juni-2019-2019MM123
https://www.stateninformatie.provincie-utrecht.nl/Vergaderingen/Informatieve-commissie-Milieu-en-Mobiliteit/2019/11-september/11:15/Ingekomen-brief-zienswijze-n-a-v-ontwerpbesluit-omgevingsvergunning-UV-19016-Windpark-Goyerbrug-2019MM142
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Ook dit heeft te maken met de PAS. Alles ligt stil. In relatie tot de natuurgebieden heeft zijn fractie 
vragen gesteld. Die zijn nog niet beantwoord. Hij vraagt de gedeputeerde en andere partijen of het 
cultuurhistorische landschap waarover gesproken wordt verpest gaat worden met windmolens. 
 
Gedeputeerde Schaddelee beantwoordt de vraag over de PAS. Er ligt een ingewikkelde situatie die 
ook bij allerlei andere onderwerpen besproken zal worden. Bij het Windpark Goyerbrug kan met 
name bij de aanleg sprake zijn van extra stikstofuitstoot. Vandaar dat de initiatiefnemers 
stikstofberekeningen hebben aangeleverd. Daaruit bleek dat de uitstoot onder de toenmalig 
relevante drempelwaarde bleef, waardoor er in eerste instantie geen vergunning nodig zou zijn op 
grond van de Wet natuurbescherming. Na de PAS-uitspraken kan het zijn dat de vergunningen wel 
nodig zijn. Gezien de huidige onduidelijkheid op het stikstofdossier kan daar op dit moment niet een 
goede conclusie over getrokken worden. GS zijn hierover in gesprek met Windpark Goyerbrug. 
Overigens heeft het college eerder de toezegging aan de PVV gedaan dat de beslissingen op bezwaar 
gedeeld zouden worden met de Staten. Gisteren is in het college een besluit genomen over de 
beslissing op bezwaar die gedaan is. Later in de week zullen de Staten die ontvangen. 
  
Er is gevraagd of er een reactie van het college komt en of de Staten die ontvangen. Gedeputeerde 
Van Essen wijst erop dat de brief is gericht aan het college van Houten. De gemeente Houten is hier 
bevoegd gezag voor afgifte van de omgevingsvergunning. Het is dus aan het college van Houten om 
de brief te beantwoorden en erop te reageren. 
De raad van Houten heeft hierover gesproken op 28 mei. Er waren twee aandachtspunten, het laten 
meeprofiteren van omwonenden en de landschappelijke impact. Er is vervolg gegeven op het 
meeprofiteren door de initiatiefnemer. Wat het landschap betreft (dat raakt de verantwoordelijkheid 
van de provincie), heeft het college na raadsbehandeling een extern onafhankelijk advies 
ingewonnen. Ook dat advies wordt naar de raad gestuurd zodat die dit kan betrekken bij de 
besluitvorming. De voorlopige conclusie van het advies is dat het gebied landschappelijk de molens 
kan dragen. Er is wel een kwaliteitsimpuls wenselijk. Uiteraard heeft het impact. Het is goed te 
memoreren dat deze locatie in de PRS als zoeklocatie was opgenomen. De provincie heeft dus eerder 
aangegeven dit een in potentie geschikte locatie te vinden voor windenergie. 
 
De heer Van Deún verbaast zich erover dat, als een inwoner een brief stuurt aan Houten en in kopie 
naar de provincie, de provincie niet inhoudelijk reageert op de schrijver. Als de gedeputeerde dit 
overlaat aan de gemeente Houten, dan verzoekt hij hem om het antwoord van de gemeente Houten 
aan de Staten ter beschikking te stellen. 
Gedeputeerde Van Essen zegt dit toe. 
 
Mevrouw Poppe stelt dat de SP niet in principe tegen windenergie is, behalve als er geen draagvlak 
voor is. Dat moet in dit geval goed worden uitgezocht. Als er draagvlak is en de bewoners delen mee 
in de lusten, want zij delen ook mee in de lasten, dan heeft de SP daar geen bezwaar tegen. 
 
De heer Boswijk is niet een groot fan van windmolens. Dit is echter een locatie die jaren geleden is 
vastgesteld. Het CDA is voorstander van een betrouwbare overheid. Er wordt al jaren over de 
plannen gesproken en onderzoek gedaan naar de impact op het landschap. In eerste instantie is de 
gemeente aan zet. Hij begrijpt dat de gemeente positief tegenover de plannen staat. Het CDA gaat 
daar niet voor liggen. 
 
Mevrouw Hoek brengt naar voren dat 50PLUS tegen windmolens is en helemaal als er geen draagvlak 
voor is. 
 
De heer Donker geeft aan dat voor de SGP draagvlak heel belangrijk is. Het verheugt hem dat de 
gemeente Houten het meeprofiteren onderzoekt. Ervaringen in de landbouw leren dat, als 
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omwonenden meeprofiteren van het plaatsen van windmolens, bezwaren tot een minimum beperkt 
worden. De betreffende stichting is niet de eerste de beste, het zal lang duren voor alles goed komt.  
 
De heer Bart is niet voor of tegen windmolens of tegen windenergie, zo dogmatisch is GroenLinks 
niet. De fractie is wel voor duurzame energie.  
Draagvlak is uiteraard heel belangrijk, daarom is het goed om te horen dat van de gezinnen die in de 
buurt wonen 99% een compensatiecontract getekend heeft. Zij krijgen meer dan €1 miljoen. Er is ook 
een staffelregeling voor mensen die tot 1.500 meter van het windpark wonen, zij krijgen goedkoper 
of gratis stroom. De opbrengst wordt in een windfonds gedaan. Dat zijn mooie voorbeelden die als 
voorbeeld kunnen dienen bij andere windmolenprojecten. 
Spreker sluit zich aan bij het CDA, de plannen zitten al lang in de pijplijn. Het zou mooi zijn als er 
vervolg aan gegeven kan worden. 
 
Mevrouw Lejeune stelt dat, als draagvlak betekent dat helemaal niemand meer tegen mag zijn, de 
provincie een probleem heeft als het gaat om het plaatsen van windmolens. PS hebben lang geleden 
de locatie doelbewust vastgelegd in de PRS/PRV. De provincie heeft een groot probleem als zij daar 
nu weer aan tornt. De PvdA meent dat er grote stappen zijn gemaakt met het draagvlak. 
 
De heer Strandstra kan zich grotendeels aansluiten bij GroenLinks. Het is geen kwestie of men tegen 
of voor wind is. Windenergie is essentieel om te kunnen voldoen aan de energietransitie waar de 
provincie voor staat. Het is belangrijk om daarbij draagvlak te creëren, dat doet men onder andere 
door omwonenden mee te laten profiteren. Daar moet men oog voor houden. Het is ook belangrijk 
dat het plaatsen van windmolens geen zodanig effect heeft op de gezondheid van omwonenden dat 
zij daar ernstig onder lijden. Dat zijn spanningen waarvoor men oog moet houden. Het CDA zei het al, 
hier liggen zoveel stukken, zoveel besluitvorming onder. De PvdD is voorstander van het voorstel. 
De gedeputeerde zei dat hier een extern advies over is uitgebracht. Is bekend van wie dat advies 
kwam, een extern bureau of de commissie MER? 
Mevrouw Hoek meende dat de PvdD tegen windmolens was omdat ze veel insecten verdelgen en 
omdat vogels te pletter vliegen. Zij spreekt haar verbazing uit. Is dit uit het verkiezingsprogramma 
geschrapt? 
De heer Strandstra laat weten dat de PvdD altijd voorstander is geweest van windmolens. Zoals hij al 
zei, moet er wel rekening gehouden worden met de leefomgeving, dus met de gezondheid van 
mensen maar ook de effecten op vogels, vleermuizen. Tegenwoordig zijn er methoden om ervoor te 
zorgen dat dieren niet te pletter vliegen tegen windmolens. Als men zo spreekt, kan ook gezegd 
worden dat op de snelweg meer dieren overlijden dan door windmolens. In beide gevallen moet dit 
zoveel mogelijk voorkomen moeten worden. Hij hoopt dat 50PLUS voortaan ook tegen bijvoorbeeld 
de verbreding van de NRU is. 
 
De heer Bauduin hoort veel partijen zeggen dat draagvlak heel belangrijk is, maar de realiteit is dat er 
enorme weerstand is onder de omwonenden. Hij concludeert dat er weinig draagvlak is. 
 
De heer Van Deún is ook verbaasd over het standpunt van de PvdD. De heer Strandstra noemde het 
essentieel voor de energietransitie. Kan hij dat onderbouwen? Wind is natuurlijk niet essentieel. Men 
kan overgaan op kernenergie, dat is ook een energietransitie. 
De heer Strandstra meent dat over kernenergie al veel is gezegd. Men laat rommel achter voor 
toekomstige generaties. Dat is geen vorm van duurzame energie. Uit studies blijkt dat windenergie 
ook economisch de beste keuze is als gekeken wordt naar de organische groei van de windmarkt tot 
2030. Kernenergie is niet een rendabele vorm van energie, ’s nachts moeten de centrales stilgelegd 
worden en dat kost veel geld.  
 
De heer Bart constateert dat de discussie verandert in een klimaatcollege. De volgende week is er 
een masterclass Energietransitie, dat lijkt hem een uitstekende plek voor dergelijke vragen. 
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Er gebeurt veel aan draagvlak in de regio. De PvdA gaf het al aan: 100% draagvlak bestaat niet. In de 
Nederlandse politiek is nog nooit een beslissing genomen met 100% draagvlak.  
 
Gedeputeerde Van Essen laat weten dat twee bureaus geadviseerd hebben: Unlimited Urban 
Management en SMARTLAND Landscape architects, de heren Van Uum en Wardenaar. 
De heer Van Deún vraagt of de rapporten ter beschikking van de Staten gesteld kunnen worden. 
Gedeputeerde Van Essen antwoordt dat het een advies betreft. Hij meent dat dit mogelijk is. 
 
De heer Strandstra verwijst naar een artikel in de Groene Amsterdammer waarin staat dat het aantal 
milieueffectrapportages in de afgelopen tien jaar gehalveerd is. Met het oog op de veranderingen in 
de leefomgeving van de komende jaren, met name het omgevingsbeleid, lijkt het de PvdD van belang 
dat er vrijwel altijd een MER-rapportage komt als er sprake is van een activiteit die impact heeft op 
de leefomgeving.  
Gedeputeerde Van Essen vindt het lastig om op die specifieke vraag in te gaan. Hij weet niet of deze 
trend zich in de provincie voordoet en of dit verschilt per type project. Hij zou de vraag mee willen 
nemen om er op een ander moment, misschien schriftelijk, op terug te komen. 
 
De voorzitter rondt de bespreking van dit onderwerp af. 
 
5. BLOK MOBILITEIT 
5.1. Insprekers 

• De voorzitter geeft het woord aan een inspreker. 
Mevrouw De Wit spreekt in over het onderwerp snelheidsverhoging op de A2. 
De inspreektekst van Mevrouw De Wit wordt als bijlage 1 aan dit verslag toegevoegd.  
Kortheidshalve zij daarnaar verwezen. 
 
De voorzitter geeft de commissieleden gelegenheid tot het stellen van vragen. 
 
Na 19.00 uur is de snelheid wel 130 kilometer per uur. Mevrouw Poppe vraagt of mevrouw De Wit 
dit duidelijk hoort. 
Mevrouw De Wit antwoordt dat dit duidelijk te horen is, ondanks dubbele beglazing van haar huis. 
 
Gedeputeerde Schaddelee dankt mevrouw De Wit voor haar inspraak. Het is goed dat het college 
zich blijft herinneren wat de impact van alle verkeer is op mensen die dicht bij snelwegen wonen. 
Hij is verheugd dat de verhoging van de snelheid overdag op de A2 voorlopig niet doorgaat. Dat heeft 
vooral te maken met de stikstofwetgeving. Het is afstel en misschien wel helemaal geen uitstel. 
Spreker deelt de bezorgdheid van mevrouw De Wit. Stel dat de wetgeving verandert, waardoor de 
snelheid wel omhoog kan, dan zal de minister waarschijnlijk niet aarzelen om de snelheid te 
verhogen. Het nieuwe college heeft daarom afgesproken in het collegeakkoord dat de 
gedeputeerden hun uiterste best doen om actief te lobbyen richting Den Haag over de luchtkwaliteit. 
Dit is voor hen een speerpunt. Vanuit de gemeente is een oproep gedaan aan de provincie voor hulp 
in de lobby naar Den Haag. Die toezegging kan de gedeputeerde geven. De provincie zet zich echt in 
om te voorkomen dat de snelheid opnieuw omhooggaat. 
Er is regelmatig overleg met de minister, ook over dit soort aspecten. De gedeputeerde zegt toe dat 
het college dit aspect meeneemt. De gedeputeerde kan de inspreker niet helemaal geruststellen, 
maar dit punt kan hij toezeggen. 
Spreker dankt mevrouw De Wit voor haar inbreng. 
Het stuk dat mevrouw De Wit wil verspreiden, heeft de gedeputeerde in 2018 als Statenlid 
ontvangen en hij heeft er uitgebreid kennis van kunnen nemen. 
 
De voorzitter dankt mevrouw De Wit dat zij de moeite heeft genomen om het college opnieuw toe te 
spreken. De voorzitter zegt toe dat het stuk verspreid wordt onder de Statenleden. 
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Lunchpauze 
 
De voorzitter heet de aanwezigen welkom, in het bijzonder de gasten op de tribune en de inspreker. 
 

• De voorzitter geeft het woord aan de tweede inspreker. 
Mevrouw Stäb spreekt in namens het comité ‘De bus komt zo’ over buslijnen in Amersfoort. 
De inspreektekst van Mevrouw De Wit wordt als bijlage 2 aan dit verslag toegevoegd.  
Kortheidshalve zij daarnaar verwezen. 
 
De voorzitter geeft de commissieleden gelegenheid tot het stellen van vragen. 
 
De heer Donker constateert dat er overdag een lege bus door de wijk rijdt. Kan hij daaruit 
concluderen dat bewoners overdag geen gebruik maken van de busverbinding die er is? 
Mevrouw Stäb antwoordt dat de bus aan de ene kant vaak leeg of bijna leeg door de wijk rijdt, aan 
de andere kant maakte zij onlangs een busrit met tien passagiers. Het feit dat de bus halverwege de 
dag van rijroute verandert en overgaat van een behoorlijk frequente bus naar ‘nu en dan een bus’, 
maakt dat mensen niet meer weten dat zij met de bus kunnen gaan. Het gebruik van de bus is in de 
afgelopen drie, vier jaar verminderd, maar dat liep samen met een verslechterd aanbod. 
 
Mevrouw Poppe verwijst naar de gehouden enquête. Mevrouw heeft daarbij ook mensen gesproken 
die niet met de bus gaan. Zij vraagt of de antwoorden op de vraag waarom zij niet met de bus gaan, 
ook zijn geïnventariseerd. 
Mevrouw Stäb laat weten dat ook die antwoorden zijn geïnventariseerd. Zij kan een eerste 
bewerking van de enquêtes nasturen. Er zijn veel verschillende antwoorden, bijvoorbeeld: 

- Zolang ik nog kan fietsen, fiets ik. 
- Ik doe mijn best zo lang als het gaat, maar zie aankomen dat ik dat op een gegeven moment 

niet meer kan. 
- Ik moet te ver lopen om bij de bus te komen.  

Er zou dus een andere route door de wijk moeten komen. Datzelfde verhaal geldt voor Leusden, 
waar mensen in verzorgingshuizen of seniorenwoningen niet meer bij de bus kunnen komen. Het is 
geen wonder dat de bus dan halfleeg rondrijdt. Er moet een beter aangepast aanbod komen. 

 
De Buurtbus dient blijkbaar een dag tevoren gereserveerd te worden. De heer Oude Wesselink 
vraagt of, wanneer die termijn verkort zou worden naar een uur, een half uur of een kwartier van 
tevoren, dat wel een goede oplossing zou zijn voor de rustige momenten. 
Mevrouw Stäb durft niet ontkennend te antwoorden, maar zij meent dat het regelmatig voorkomt 
dat iemand uit een bus van een buurtgemeente op het station strandt en de wijk niet kan bereiken. 
Dan zou er op zijn minst de afspraak moeten zijn dat er vrij vlot een bus(je) komt.  
Wat ook belangrijk is, is dat de Buurtbus die een dag tevoren besteld moet worden de 
basisvoorziening van goed openbaar vervoer in de wijk niet in stand houdt. Dit is net zo essentieel als 
bijvoorbeeld het schoonhouden van de stoep. Als zij in een eenzaam huis op het platteland zou 
wonen, zou zij zich hier nog iets bij kunnen voorstellen. Maar het is een wijk met 10.000 mensen. Er 
is dus voortdurend iemand die iets nodig heeft. 
 
De voorzitter geeft de commissieleden gelegenheid tot het stellen van vragen. 
 
Mevrouw Poppe wijst erop dat het OV-vervoersplan weer ter discussie gesteld wordt. De 
informatiesessies zijn nog niet allemaal afgelopen. Ze werden drukbezocht. Niet alle vragen van de 
SP zijn beantwoord tijdens de sessies.  
Openbaar vervoer heet natuurlijk niet voor niets zo, het zou er voor iedereen altijd moeten zijn. Het 
zou fijnmazig moeten zijn.  
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Naar nu blijkt hebben de mensen van het Soesterkwartier niets geweten van de enquête die Syntus 
heeft uitgezet. En Syntus heeft juist de uitkomsten van de enquête gebruikt om zijn OV aan te 
passen. De meningen van deze mensen zijn daar niet in meegenomen. Vandaar dat zij hier hun 
democratisch recht komen halen, om er toch wat van te kunnen vinden.  
Dit punt is op 10 september in de raad van Amersfoort behandeld. De motie met het verzoek aan de 
gemeente Amersfoort en GS om Syntus te wijzen op zijn verantwoordelijkheden en op te roepen om 
terug te komen op deze stappen, waarbij het Soesterkwartier in het weekend en ’s avonds verstoken 
is van openbaar vervoer, is unaniem aangenomen. Dat geeft de mensen een grote steun in de rug. 
Het OV-plan gaat natuurlijk ook over U-OV. De SP heeft bedenkingen bij de U-link plannen. Mensen 
die op kleinere haltes in en uit moeten stappen, gaan minder goed bediend worden. Het idee van de 
kleuren is dat het duidelijker zou zijn. Zij meent dat het verwarrend is, overdag wordt er met 
dubbelgeleed gereden en ’s avonds met een standaard bus die geel is in plaats van rood of blauw. 
Zij hoopt dat de insprekers niet voor niets zijn gekomen, dat er goed geluisterd wordt en dat de 
opmerkingen die alle fracties op de informatiesessies hebben gemaakt goed worden meegenomen. 
Zij hoort graag van het college hoe het de inbreng van alle inwoners die gebruik maken van het 
openbaar vervoer meeneemt in zijn beslissing om het OV-plan wel of niet goed te keuren. Haar 
fractie vindt het een slecht plan en adviseert om het af te keuren. Niet alleen in het Soesterkwartier, 
maar ook in Vijfheerenlanden, in Nieuwegein, in IJsselstein, in Stichtse Vecht zijn haken en ogen.  
Spreekster heeft contact gehad met iemand van het ROCOV, ook diegene blijkt niet echt gelukkig te 
zijn met het plan want de adviezen zijn nauwelijks ter hand genomen. Mevrouw Poppe vraagt het 
college dan ook wat hiermee gedaan wordt. 
 
De heer Oude Wesselink sluit zich aan bij de SP. GroenLinks maakt zich zorgen over de verandering in 
kwaliteit van diverse bus regelingen. Spreker was de dag ervoor bij een wijkbijeenkomst in Utrecht 
Noordoost waar zorgen zijn over lijn 7, maar ook over lijn 1 en vele andere lijnen. Het is opvallend 
dat dit nu plaatsvindt, met de nieuwe coalitie. Hij hoopt dat er veranderingen komen. 
 
Gedeputeerde Schaddelee dankt mevrouw Stäb voor haar inbreng. Zij hield een pleidooi voor een 
goede bus en het raakte hem dat zij daarbij de sociale kant van busvervoer benadrukte. De bus is er 
niet alleen om mensen van A naar B te brengen, hij zorgt er ook voor dat de mensen in het 
Soesterkwartier contacten kunnen onderhouden. Mensen kunnen op bezoek komen, bewoners 
kunnen naar andere mensen toe. Misschien is dit een tijdlang een blinde vlek geweest, ook bij het 
provinciebestuur. Het is goed dat daarvoor aandacht is. De inbreng van mevrouw helpt om zicht te 
houden op dat wat belangrijk is.  
De eerdere plannen om op zaterdag en op avonden de bus te schrappen in het Soesterkwartier 
waren aanleiding voor het comité om in actie te komen. De plannen zijn niet voor niets gemaakt, 
mevrouw gaf ook aan dat er regelmatig lege bussen door de wijk rijden. Dat wil niemand. Het college 
wil graag dat iedere Utrechter op iedere dag, op iedere plek in een bus kan stappen. Dat is niet 
betaalbaar en niet haalbaar. De realiteit is dat veel mensen ook níet in de bus stappen. Het is 
inderdaad niet verantwoord om lege bussen te laten rijden, het is niet alleen duur, het is ook niet 
goed voor de leefbaarheid in de wijk. Omdat de bus vaak leeg is, was dit een reden om de bus te 
schrappen in de eerste plannen. De mensen die met de bus rijden, rijden vaak van het Eemplein naar 
het station en stappen niet per se in en uit in het Soesterkwartier zelf. Dat maakt het voorstel 
begrijpelijk. 
Comité en college vinden elkaar in hun zoektocht naar een goede bus. De gedeputeerde zou graag de 
140 enquêtes ontvangen. Het is van belang wat mensen antwoorden, ook degenen die niet 
instappen. 
De provincie heeft veel insprekers, de afgelopen maanden zijn veel reacties ontvangen van mensen 
die vooral reageren op buslijnen die geschrapt worden. Als een buslijn wordt geschrapt, wordt 
geprobeerd die op een andere plek te verbeteren. Daarop komen minder reacties, dat is begrijpelijk. 
Het college heeft de opmerkingen van ROCOV zoveel mogelijk meegenomen, het verbaast de 
gedeputeerde dat daar onvrede is. 
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Het college heeft alle reacties van de afgelopen maanden gelezen en die hebben impact gehad op 
het college en op Syntus. Syntus heeft laten weten de buslijn in het Soesterkwartier het komende 
jaar te zullen houden zoals hij is. Maar daarmee is nog niet het antwoord gegeven op de vraag wat 
een goede bus is. Het komende jaar moet daar goed over worden nagedacht: hoe kan het beter, hoe 
kan de bus flexibeler worden. Misschien kan de bus overdag minder vaak leeg rijden en ook in de 
avonden of de weekenden rijden. Op verschillende plekken in de provincie zijn vormen hiervoor 
gevonden, flexvervoer, en geprobeerd wordt om dat ook in het Soesterkwartier van de grond te 
krijgen. De Regiotaxi is ook een vorm van vervoer, ook in combinatie met de lokale WMO-kaart 
waardoor er toch sneller vervoer op maat kan zijn.  
De hoofdboodschap richting het comité en de SP is: het komende jaar blijft de bus in het 
Soesterkwartier rijden zoals hij nu rijdt. De gedeputeerde hoopt wel dat de bus gebruikt gaat worden 
en dat iedereen zijn best doet hiervoor. Bij een lege bus krijgen degenen die er vanuit een financieel-
economisch perspectief naar kijken het argument in handen om de bus te schrappen. Gebruik maken 
van de bus is de beste manier om de bus ook na volgend jaar te laten rijden. 
 
De heer Donker is blij dat de buslijn een jaar gehandhaafd blijft op de oude manier. Het is vaak een 
probleem. Spreker rijdt regelmatig een stukje door Utrecht met het openbaar vervoer en verwondert 
zich er dan over dat mensen instappen en een halte verder weer uitstappen. Die afstanden overlapt 
men op het platteland met de fiets. Daarvoor wordt het openbaar vervoer gebruikt, dat ook voor een 
deel bekostigd wordt door de overheid. Die gelden zouden beter ingezet kunnen worden voor met 
name kwetsbare inwoners. Er is het aangepaste vervoer, maar de mens gaat het liefst gewoon met 
een bus en vindt het niet prettig dat er speciaal een busje langs moet komen.  
Het instandhouden van de voorziening zal een strijdpunt blijven. De SGP staat achter de 
gedeputeerde die er alles aan doet om dit voor elkaar te krijgen. 
 
Mevrouw Poppe laat weten dat de SP ook achter de gedeputeerde staat. Geprobeerd zal worden te 
zorgen voor een goede sociale buslijn in het Soesterkwartier. 
In reactie op de heer Donker brengt zij naar voren dat in Utrecht veel fietsen gestolen worden. Dat is 
de reden voor het nemen van één halte. 
 
Mevrouw d’Hondt is verheugd over het op de huidige manier voortbestaan van de buslijn.  
De gedeputeerde gaf aan dat er in de provincie gewerkt wordt met flexconcepten. Die zijn bedoeld 
voor het buitengebied, waar het niet mogelijk is om een kwartiers dienst te laten rijden. In het 
Soesterkwartier ligt dit anders. Zij vraagt of er iets bekend is over de resultaten en of het een idee is 
om de bewoners, die zich actief inzetten voor de goede zaak, mee te nemen in een flexconcept voor 
de wijk, zodat zij mee kunnen denken over de beste oplossing daar. 
 
De heer Sijbrandij is verheugd over de reactie van de gedeputeerde. Is het niet zo dat op deze manier 
ook in de breedte naar aanbod en vraag gekeken moet worden? Men zou verwachten dat het college 
op deze manier kijkt naar het OV. Dit is proactief zoeken naar mogelijkheden en maatwerk. 
 
De heer Berlijn dankt de inspreker en de gasten voor hun komst. Het zal een moeilijke kwestie blijken 
voor meerdere wijken, dorpen en steden.  
De opdracht om zorg te dragen voor een volle bus wordt bij de bewoners teruggelegd. De vraag is 
wat vol is, hoe dit gemeten wordt en hoe dit eind 2020 beoordeeld wordt. 
 
Mevrouw Rikkoert dankt de inspreker voor haar inbreng. De ChristenUnie is blij met de toezegging 
van de gedeputeerde. 
Zij sluit aan bij de PvdA, het is belangrijk dat de inwoners die de moeite hebben genomen om 
hierheen te komen in het vervolgtraject worden betroken. Zij hoort graag hoe de gedeputeerde dit 
aan wil pakken. 
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Gedeputeerde Schaddelee erkent dat het toepassen van vormen van flex OV in de steden iets nieuws 
is. Geprobeerd wordt om dit samen met de gemeente Amersfoort te ontwikkelen en om het in 
nauwe samenhang met bewoners te doen. Vandaar zijn vraag naar de enquête. Hij zal hiervoor zijn 
uiterste best doen.  
Het moet niet zo zijn dat daar waar massaal protest komt, meer maatwerk wordt geboden dan in een 
wijk waar het stiller blijft. Juist bij de vervoersplannen, de concepten van voor de zomer, is een heel 
transparant proces doorlopen. Dat heeft veel reacties opgeleverd uit de hele provincie. Dit alles is 
breed afgewogen. Later op de middag wordt in de informatiesessie gesproken over de concessie, dan 
kan men zien wat GS ermee gedaan hebben, hoe ernaar gekeken is en wat de afwegingen waren. 
Door vervoersbedrijven worden continu metingen gehouden over aantallen passagiers, op basis 
waarvan ieder jaar een nieuw vervoersplan wordt gemaakt. Dan komen de voorstellen om lijnen te 
schrappen of op een andere manier in te zetten zodat beter kan worden aangesloten bij de 
bestaande vraag. 
 
De heer Berlijn had begrepen dat zojuist was toegezegd dat, als de bus maar vol zat, hij zou blijven 
rijden. Hij begrijpt nu dat dit niet zo is. 
 
Gedeputeerde Schaddelee geeft aan dat dit juist wel het geval is. De aantallen passagiers worden 
gemeten. Als volgend jaar blijkt dat de bus in de avond en in het weekend een goede bezettingsgraad 
heeft, zal Syntus volgend jaar niet voorstellen om te schrappen, want dan is er een goed renderende 
lijn. Het zou Syntus niet kwalijk genomen moeten worden dat zij er op een economische manier naar 
kijken en niet een bus laten rijden waar veel geld op toe moet en waar weinig passagiers in zitten. 
Het is aan de provincie om te bewaken dat het sociale aspect en het maatschappelijk belang 
meegewogen worden. 
 
De voorzitter dankt de inspreker en de gasten op de tribune voor hun komst en memoreert dat zij bij 
het vervolgtraject betrokken zullen worden. 
 
5.2 Statenbrief Jaar- en trendrapportage 2018 OV 
De voorzitter deelt mee dat het stuk is opgewaardeerd door PVV en VVD. 
 
De heer Van Deún las de stukken met belangstelling. Er staat onder andere in dat er sprake is van 
stijging van rituitval bij U-OV. Bij het streekvervoer gaat het beter, daar daalt de rituitval zelfs. 
Ook het aantal incidenten in het U-OV neemt schrikbarend toe, met 33%. De PVV hoort graag welke 
verbeteringen de gedeputeerde inzet. Dit wil men niet in het openbaar vervoer. In de Staten is vaak 
gesproken over cameratoezicht. Het zou een goed plan zijn om dit te voorkomen en te verminderen 
met gericht cameratoezicht, meer BOA’s, meer service- en veiligheidsmedewerkers. Daarbij had zijn 
fractie de vraag hoe de andere fracties daarover denken. 
 
In de rapportage worden verschillende waarnemingen opgesomd. De heer Sijbrandij laat weten dat 
zijn fractie blij is met het rapport en de waarnemingen. Dit leidt logischerwijs tot vragen, want wat 
zijn de oorzaken van deze waarnemingen en, net zo belangrijk, wat zijn de acties naar aanleiding van 
de waarnemingen, bijvoorbeeld bij de daling van het aantal klantreacties? Dat dit daalt, zegt niet 
heel veel. Dit kan positief of negatief worden uitgelegd. Wellicht is men moe van het geven van 
reacties, misschien was het ook onmogelijk. Dit geldt voor meer waarnemingen in het rapport. Hoe 
gaat het college om met deze rapportage, vraagt het door of onderneemt het acties naar de 
toekomst en naar de vervoerder toe?  
Worden de waarnemingen ingezet voor de nieuwe concessie of voor volgend jaar? 
 
Gedeputeerde Schaddelee meent dat het goed is om dit soort momenten aan te grijpen om hierover 
te spreken en er kritisch naar te kijken, zeker nu wordt toegewerkt naar de nieuwe concessie. Er 
wordt een memo voorbereid waarin GS het proces precies in kaart brengen: hoe wordt toegewerkt 

https://www.stateninformatie.provincie-utrecht.nl/Vergaderingen/Informatieve-commissie-Milieu-en-Mobiliteit/2019/11-september/11:15/Statenbrief-Jaar-en-trendrapportage-2018-OV-2019MM125
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naar de concessie en wat belangrijke momenten zijn om daar politiek over te spreken en de reacties 
daarin mee te nemen.  
De PVV vraagt naar de rituitval, met name in de stedelijke omgeving. Dat heeft ermee te maken dat 
men in een stedelijke omgeving meer last heeft van congestie. Er is meer verkeerdrukte, meer hinder 
waardoor bussen soms uitvallen. De bus gaat voor een deel mee met het gewone verkeer. Het 
afgelopen jaar was er ook door werkzaamheden extra uitval. Er wordt gewerkt aan een programma 
dat inzet op verbetering van de doorstromingsknelpunten. De winst zit er niet in om meer bussen in 
de rij te laten aansluiten. Er moet voor betere doorstroming van de wegen gezorgd worden. 
De krapte op de personeelsmarkt hangt daarmee samen. Daar is de vervoerder op aangesproken. 
Het speelt op bepaalde momenten in het jaar. Het is de taak van de vervoerder om ervoor te zorgen 
dat er voldoende chauffeurs zijn, zodat hij kan waarmaken wat met de provincie is afgesproken. Er is 
een pakket maatregelen waarmee de vervoerder het personeelsbestand op orde hoopt te krijgen. 
Het gaat de heer Van Deún niet zozeer om vertraging, de vraag ging over rituitval. Hele ritten vallen 
uit mede doordat U-OV een ziekteverzuim heeft van meer dan 20%. Zelfs gepensioneerde 65-
plussers worden teruggehuurd via uitzendbureaus. Op lijn 18 rijden heel andere bedrijven om de 
gaten te dichten. Dat is het onderliggende probleem. Hoe gaat de gedeputeerde dit oplossen? 
Gedeputeerde Schaddelee antwoordt dat dit precies het onderwerp is waarover GS in gesprek zijn 
met de vervoersbedrijven en waar die op aangesproken worden. Er is begrip voor problemen in hun 
personeelsbeleid, maar het is uiteindelijk het personeelsbeleid van Qbuzz en Syntus. Ze hebben waar 
te maken wat zij met de provincie afspreken. De vervoerders werken aan verbeterplannen. Het 
personeelsbeleid duurzaam op orde krijgen is niet de gepensioneerden weer inhuren. GS hebben er 
vertrouwen in dat dit inmiddels beter op orde is.  
De gedeputeerde heeft kennis gemaakt met de directie van Qbuzz. Het onderwerp is toen aan de 
orde geweest. Er wordt bij Qbuzz hard gewerkt aan verbeterplannen. Ziekteverzuim is er een 
probleem. De gemiddelde leeftijd van de bestuurders is 57 jaar bij U-OV, wat maakt dat de risico’s 
groter zijn.  
 
Gedeputeerde Schaddelee vervolgt de beantwoording van de vragen. 
Er werd gevraagd naar de toename van het aantal incidenten. Er zijn drie soorten incidenten op een 
bus. De A- en B-categorie zijn de wat ernstiger incidenten. Daar werd al heel streng op geregistreerd. 
Het afgelopen jaar werden de C-incidenten, het overtreden van de huisregels, door de mensen van 
cameratoezicht ook strenger geregistreerd. Daardoor ontstaat er voor de vervoerder en voor de 
provincie een beter beeld van de overtredingen. De indruk moet niet worden gewekt dat het aantal 
incidenten aan het toenemen is, uit klantmonitoren, waarin ook veiligheid voor reizigers gemeten 
wordt, blijkt juist een hogere waardering. Het aantal incidenten neemt dus toe omdat overtredingen 
van de huisregels ook geregistreerd worden, reizigers zelf ervaren het niet als onveiliger. Volgens het 
college zijn aanvullende maatregelen op dit punt daarom niet nodig. 
De heer Van Deún is van mening dat het om het aantal gaat. Er zijn 1979 blauwe overtredingen, dat 
zijn ook overtredingen als grijsrijden of zwartrijden. Maar er zijn 54 strafrechten, dat zijn de meest 
ernstige incidenten. Het totale aantal neemt met 30% toe. Dat is toch een significante stijging en de 
vraag is wat daaraan gedaan wordt. 
Gedeputeerde Schaddelee beaamt dat het een significante stijging is. Het beste wat gedaan kan 
worden is stoppen met het registreren van de C-overtredingen. Maar dat vertroebelt het beeld. 
Spreker bestrijdt dat het onveiliger is geworden en dat reizigers het als onveiliger ervaren. Er zijn 
natuurlijk wel veel A-en B-incidenten waar soms geweld bij komt kijken. Maar daar wordt op 
geacteerd door de vervoerders. Volgens GS zijn er niet meer maatregelen nodig. Alleen doordat er 
meer geregistreerd wordt, is er sprake van een stijging. Hopelijk wordt dit het komende jaar stabiel 
omdat men goed blijft registreren en het aantal incidenten niet toeneemt. 
De VVD vraagt wat wordt gedaan met de klantreacties aan de vervoerder. De jaarrapportage bevat 
alles wat, ook tussentijds, geregistreerd is met elkaar. Het hele jaar door zijn er beheersoverleggen 
tussen de provincie en vervoerders, hier wordt ook naar maandrapportages gekeken. Telkens wordt 
de vraag gesteld wat men ziet gebeuren, wat de trends zijn, hoe dit verbeterd kan worden. Met het 
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verbeteren van het vervoersproduct wordt niet gewacht tot er een concessie start. Er wordt continu 
gesproken over hoe het openbaar vervoer verbeterd kan worden. Op het moment dat de 
vervoerders onvoldoende verbetermaatregelen nemen, worden sancties opgelegd. 
 
De heer Sijbrandij is niet verrast dat het college continu in overleg is met de vervoerder.  
Het is de eerste rapportage die hij meemaakt, hij had verwacht dat er door het college een meer 
concrete bijdrage was toegevoegd over wat er het afgelopen jaar is gedaan.  De rapportage leidt tot 
veel vragen die voor een deel weggenomen hadden kunnen worden als het college had laten weten 
dat men in overleg is en dat een en ander al is gedaan. Dat geeft een wat warmer gevoel bij een 
dergelijke rapportage. Het is anders een op zichzelf staand stuk dat alleen maar tot, wellicht 
onnodige, vragen leidt. 
 
De gedeputeerde geeft aan dat het OV niet onveiliger is geworden. De heer Berlijn vindt het aantal 
incidenten behoorlijk, het zijn er 8,6 per dag. De A- en B-categorie zijn gelijk gebleven vergeleken met 
2017. Maar als men leest wat daaronder valt, bedreiging, mishandeling, misbruik van voorzieningen, 
verzet bij geconstateerd zwartrijden en overlast, dan zijn dit serieuze incidenten. Het is goed dat er 
veel geregistreerd wordt, maar wat wordt daarmee gedaan? Is een grotere inzet van de 
medewerkers service en veiligheid niet nodig? Is er voldoende personeel? 
 
De heer Donker maakt zich zorgen over het zwartrijden. In de afgelopen jaren waarin hij gebruik 
gemaakt heeft van het openbaar vervoer is nooit gecontroleerd of hij een geldig plaatsbewijs had. Als 
hij ziet hoe weinig mensen uitchecken bij het Centraal Station, dan maakt hij zich zorgen. Het gaat 
immers om belastinggeld. Hij zou graag horen dat de gedeputeerde hier bij de vervoerders goed 
aandacht aan geeft zodat iedereen zijn lasten betaalt zoals hij die hoort te betalen. 
 
Gedeputeerde Schaddelee is het ermee eens dat er heftige incidenten gebeuren, die op 
medewerkers grote impact hebben. Niet voor niets is het ziekteverzuim hoog, dit heeft ook te maken 
met wat mensen meemaken. Het was niet zijn bedoeling om incidenten te bagatelliseren. Het is een 
kant van de samenleving waar in bredere zin meer de vinger bij gelegd zou moeten worden. Hoe gaat 
men met elkaar om? Wat tolereert men van elkaar en wat niet? In de bus zit de samenleving in het 
klein met alle problemen van dien. 
Er wordt alles aan gedaan om op een goede manier toezicht en handhaving vorm te geven. De 
vervoersbedrijven hebben daar teams voor. De gedeputeerde krijgt geen signalen over enorme 
problemen, maar het is een onderwerp waarover continu wordt gesproken met de 
vervoersbedrijven: wat voor incidenten zijn er, hoe worden ze afgewikkeld, wat voor middelen heeft 
men om ze te bestrijden en wat wordt aan controle gedaan? Er is meer veiligheidspersoneel dan in 
de eerste jaren van de concessie. Er wordt dus wel degelijk op geacteerd, zowel door de provincie als 
door de vervoersbedrijven. Jaarlijks wordt door de vervoerders een veiligheidsplan gemaakt waarin 
wordt ingespeeld op de trends uit de rapportages. 
Op de vraag wat met klantreacties wordt gedaan en of PS meer inzage kunnen krijgen in wat er aan 
verbetermaatregelen wordt ingezet, antwoordt de gedeputeerde dat men naar de jaarlijkse 
vervoerplannen zou moeten kijken, dat is een bundeling van alle verbetermaatregelen die soms 
lopende het jaar worden bedacht, ontwikkelend en uitgewerkt. Het wordt wat ingewikkeld als GS bij 
de jaarrapportages daar inzicht in geven. Als het goed is moet dat matchen met de vervoersplannen. 
 
De heer Berlijn vraagt of de Staten het veiligheidsplan kunnen inzien. 
Gedeputeerde Schaddelee zegt toe dit na te vragen. 
 
De heer Sijbrandij zal die match gaan zoeken. Mocht hij hem niet vinden, dan zal hij erop 
terugkomen. 
 
De voorzitter rondt de bespreking van dit onderwerp af. 
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5.3 Ingekomen stuk inzake Regiotaxi 
De voorzitter laat weten dat het stuk is opgewaardeerd door SP, PVV en SGP. 
 
De heer Donker heeft kennisgenomen van het ingekomen stuk. Het betreft een brief van de 
medezeggenschapsraad over de Regiotaxi. De SGP schrok van de inhoud. Mensen met een 
lichamelijke of geestelijke beperking moeten in deze tijd kunnen rekenen op goed vervoer. Het kan 
niet zo zijn dat, als de persoon er nog niet is, er weggereden wordt. De provincie moet ervoor zorgen 
dat dit goed geregeld wordt. De SGP maakt zich hierover ernstig zorgen. 
 
Mevrouw Poppe laat weten dat de SP geschokt was bij het lezen van het stuk. Zij vermoedt dat het 
personeel op de busjes zich weinig aantrekt van de beperkingen van de mensen. Het kan 
verschillende oorzaken hebben als iemand met een beperking nog niet aanwezig is, dan kan men 
navraag doen of even wachten. Er moet meer mededogen zijn. Zij vraagt hoe het college dit gaat 
voorkomen in de toekomst. 
 
De heer Van Deún sluit zich aan bij de vorige sprekers. Het kan niet zo zijn dat men deze mensen aan 
de kant van de weg laat wachten op een busje. De PVV vindt dat ondenkbaar. Spreker vraagt de 
gedeputeerde hoe hij dit in de toekomst gaat voorkomen. Er zijn prestatieafspraken met dit soort 
bedrijven, ze hebben een vervoersplicht. Ze willen wel mensen met een boerka in de bus vervoeren 
maar de meest sociale zwakkeren, mensen van WSW-bedrijven, laat men in de kou staan.  
 
Mevrouw Hoek spreekt haar zorg uit over het versnipperd overhevelen van de Regiotaxi naar de 
gemeente. Dan zijn het kleine delen, op dit moment is het nog overzichtelijk bij de provincie. Zij roep 
op om dit vervoer niet onder gemeenten te laten vallen, om dergelijke situaties te voorkomen. 
 
Gedeputeerde Schaddelee vindt het goed dat dit punt geagendeerd wordt. De afgelopen zomer zijn 
de commissieleden hierover geïnformeerd naar aanleiding van gestelde vragen. Hij heeft hier niet 
heel veel aan toe te voegen. 
De gedeputeerde onderstreept dat de meeste ritten correct worden uitgevoerd. De incidenten halen 
natuurlijk de media, maar dagelijks verlopen duizenden ritten prima. Het personeel is goed 
geïnstrueerd. Iedereen maakt wel eens een fout tijdens het werk, alleen hebben de chauffeurs van 
de Regiotaxi dan een kwetsbare klant en is de impact groter. Er vindt een strakke monitoring plaats 
op dit vervoer. Dat is terecht. De provincie staat in nauw contact met de vervoerders en bespreekt 
incidenten om de situatie te verbeteren.  
De provincie is in overleg met de gemeente Amersfoort over de vraag hoe voor de doelgroep tot een 
betere vervoersoplossing gekomen kan worden. De provincie is hier facilitator, de gemeente is hier 
aan zet. Vaak hebben gemeenten hier hun eigen regelingen voor met grote instellingen. 
Het streven is om alles goed te regelen en om in het najaar met een oplossing te komen. De Staten 
zullen daarover geïnformeerd worden. 
 
De heer Van Deún vraagt of hij uit het antwoord van de gedeputeerde moet concluderen dat het 
beleid van het college is om het aangepast vervoer over te dragen aan de gemeente.  
 
De heer Donker meent dat in de provincie dergelijke taken bij gemeenten beter geregeld worden dan 
wanneer het op afstand staat. Het is dus niet verkeerd als dit onder de gemeente gaat vallen. 
De heer Van Deún wijst erop dat onlangs in het Utrechts Nieuwsblad was te lezen dat in de stad 
Utrecht ook ritten uitvallen. De situatie is daar hetzelfde. 
De heer Donker ziet niet veel verschil tussen de stad Utrecht en de provincie Utrecht. 
 
De vraag wat een goede schaalgrootte is, is volgens gedeputeerde Schaddelee moeilijk te 
beantwoorden. Het is primair een taak van de gemeente. In Amersfoort maakt men bij 

https://www.stateninformatie.provincie-utrecht.nl/Vergaderingen/Informatieve-commissie-Milieu-en-Mobiliteit/2019/11-september/11:15/Ingekomen-stuk-inzake-Regiotaxi-2019MM127
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doelgroepenvervoer creatief gebruik van een combinatie van OV en Regiotaxi. Dat is de reden 
waarom de provincie daarbij betrokken is. Het is dan goed om nauw overleg met gemeenten te 
hebben. Tegelijk moet er oog voor zijn dat de kwaliteit beoordeeld wordt op het ene geval waarin 
het mis gaat. Het aantal incidenten moet dus zo klein mogelijk gehouden worden, dat is de opdracht 
voor de provincie. 
 
Mevrouw Poppe wijst erop dat in de brief duidelijk staat dat verschillende chauffeurs de mensen 
willen laten betalen terwijl zij een pas hebben. Dat is een domme fout. 
 
Gedeputeerde Schaddelee erkent dat dit domme fouten zijn. Kennelijk zijn de instructies niet bij 
iedereen even helder dus het personeel zal opnieuw geïnstrueerd moeten worden. 
 
De voorzitter rondt de bespreking van dit onderwerp af. 
 
5.4 Statenbrief Gefaseerde ingebruikname Uithoflijn in combinatie met afbouw lijn 12 
De voorzitter deelt mee dat dit onderwerp is opgewaardeerd door de VVD. 
 
De heer Sijbrandij informeert naar de stand van zaken. De laatste brief is van medio juli. Met het oog 
op de tijd moet de vinger aan de pols gehouden worden. Hij vraagt of de gewenste datum wordt 
gehaald, hoe het met de risico’s is gesteld en welke mitigaties in beeld zijn. De plannen voor volgend 
jaar staan in de steigers. Spreker vraagt of er een back up scenario is voor als het niet doorgaat. 
 
Gedeputeerde Schaddelee deelt mee dat op 10 september in het college een nieuwe 
kwartaalrapportage met een begeleidende brief is vastgesteld. De rapportage zou deze dag 
verzonden worden. Er staat een uitvoerig antwoord in op de vragen die de VVD stelt. 
De kans dat het gaat lukken is iets toegenomen vergeleken de vorige keer, maar er wordt gewerkt 
aan parallelle oplossingen mochten onverhoopt dingen misgaan. 
De voorzitter deelde al mee dat er begin oktober een informatiesessie is met PS en 
gemeenteraadsleden, geprobeerd wordt om hieraan een rit met de tram of een bezoek aan een paar 
knelpunten in het tracé te koppelen. 
 
De voorzitter laat weten dat de nieuwe rapportage ter goedkleuring bij de stad Utrecht ligt. 
 
De heer Sijbrandij hoopt dat er duidelijkheid verschaft zal worden, dat er concrete antwoorden en 
toezeggingen komen en dat hij in de Statenvergadering niet dezelfde vragen hoeft te stellen. De 
vragen leven breed in de provincie.  
 
De heer Kamp sluit zich bij de VVD aan. Hij spreekt de hoop uit dat de brief uitsluitsel geeft over de 
zes randvoorwaarden om te starten. Kan de gedeputeerde daar al iets over zeggen? 
 
De heer Donker sluit zich aan bij de vragen van de vorige spreker. 
 
Gedeputeerde Schaddelee betreurt de gang van zaken. Het idee was dat de brief dinsdagmiddag 
verstuurd zou worden zodat de commissieleden de informatie zouden hebben en gerichte vragen 
zouden kunnen stellen. Het versturen gebeurt in nauwe afstemming met de stad Utrecht omdat de 
afspraak is dat Statenleden en raadsleden tegelijkertijd dezelfde informatie krijgen. Hij spreekt de 
hoop uit dat de brief later deze dag of donderdagochtend verstuurd kan worden. 
De meest lastige van de zes randvoorwaarden is de techniek van de assentellers, de schoenendoos 
die telt of alle assen mee zijn gekomen als de tram voorbijkomt en die aangeeft of de slagboom 
omhoog moet. Het belletje moet gaan rinkelen. Dat is essentieel voor de veiligheid en moet op orde 
zijn. Er zijn wat twijfels rond de techniek. Hier wordt hard aan gewerkt en er is vooruitgang geboekt. 
Hier zijn veiligheidscertificaten voor nodig. 

https://www.stateninformatie.provincie-utrecht.nl/Vergaderingen/Informatieve-commissie-Milieu-en-Mobiliteit/2019/11-september/11:15/Statenbrief-Gefaseerde-ingebruikname-Uithoflijn-in-combinatie-met-afbouw-lijn-12-2019MM129
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De voorzitter rondt de bespreking van dit onderwerp af. 
 
5.5 Statenbrief Pilot zonnepanelen op fietspad 
De voorzitter deelt mee dat de brief is opgewaardeerd door de SGP. 
 
Een pilot is iets wat men opzet en waarbij de resultaten gebruikt gaan worden. De heer Donker ziet 
dat het gebruik van zonnepanelen op fietspaden al door andere provincies is toegepast. Er is veel 
geld mee gemoeid. Hij vraagt waarom de provincie het geld van de belastingbetaler niet beter 
besteedt. Hij gaat ervan uit dat de provincies goed overleggen met elkaar en dat de resultaten van 
een pilot gedeeld kunnen worden. Hij stelt voor om met de pilot te stoppen en de gegevens van de 
andere provincies af te wachten.  
 
De heer Schaddelee licht toe dat rond grote innovaties, zoals zonnepanelen in fietspaden, een hippe 
sfeer hangt. Bedrijven worden graag innovatief genoemd. De werkelijkheid is dat bedrijven die veel 
geld verdienen met innovatieve producten vaak op weg zijn geholpen doordat overheden bereid 
waren om als eerste de test te ondergaan. Als het Amerikaanse leger niet het lef had gehad om in 
een wereldwijd web te investeren, was er nu geen internet geweest. De zonnepanelen zijn een 
innovatie die op veel plekken en onder veel omstandigheden getest moeten worden. Anderhalf 
miljoen euro is veel geld, maar dat is nodig om de techniek op veel plekken te kunnen uitproberen en 
verbeteren. Natuurlijk wisselen provincies kennis en informatie uit. De provincie Utrecht heeft een 
extra belang bij dergelijke innovaties omdat de druk op de ruimte in de provincie erg hoog is. Er zijn 
hoge doelstellingen op het gebied van duurzaamheid, maar het is ook een heel volle provincie. Dit 
soort dubbelruimtegebruik-oplossingen is daarom van belang. Het is een soort innovatie waar de 
gedeputeerde achter staat. Hij is benieuwd naar de vervolgstappen die hierin gezet kunnen worden. 
 
De heer Donker is door de gedeputeerde niet erg overtuigd van nut en noodzaak van het besteden 
van het geld hieraan gezien het feit dat andere provincies hier ook mee bezig zijn. Innovaties zijn heel 
belangrijk, zowel voor provincies als voor het bedrijfsleven. Maar dan had men iets anders op dit 
gebied moeten doen, er liggen vragen en uitdagingen genoeg. Hij vraagt de gedeputeerde om met 
een ander voorstel te komen voor het besteden van dit geld. 
 
De heer Bart is voorstander van het plan. Deze morgen was er een discussie over de RES waarin 
onder andere naar voren kwam dat een aantal partijen niet kunnen leven met windenergie. De 
overheid moet niet bang zijn om te investeren bij het zoeken naar alternatieven. Als men zich zorgen 
maakt over de hoeveelheid vogels die eventueel in een windmolen terechtkomen, dan is dit iets 
waarin geïnvesteerd moet worden. De provincie Utrecht kan niet zeggen: we profiteren van wat 
anderen doen en we denken daarin zelf niet mee. 
 
De heer Kamp laat weten dat ook D66 warm voorstander is van de pilot. Er is een argument dat nog 
niet is genoemd. In het programma staat dat de provincie fietsregio van Europa wil worden. Er is het 
plan om het Fietspad van de Toekomst aan te leggen. En dat is een plek die zonnepanelen verdient.  
 
Mevrouw Hoek deelt mee dat 50PLUS een groot voorstander van de pilot is. De proef op de N401 bij 
Kockengen is gestopt vanwege gebreken aan het wegdek, maar de gegevens zijn bekend, het is 
geschikt voor fietspaden. Waarom moet er dan weer een proef gedaan worden? 
Zij informeert of het de bedoeling is dat langs de fietspaden waar geen verlichting is, met de 
zonnecellen verlichting aangebracht wordt. Dan ligt het doel voor ogen. Onlangs is langs het fietspad 
van Breukelen naar Maarssen dure verlichting aangelegd. Het was mooi geweest als dat gedeelte 
gebruikt zou zijn om de verlichting te koppelen aan de opbrengst van de zonnecellen. 
 

https://www.stateninformatie.provincie-utrecht.nl/Vergaderingen/Informatieve-commissie-Milieu-en-Mobiliteit/2019/11-september/11:15/Statenbrief-pilot-zonnepanelen-op-fietspad-2019MM134
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De heer Berlijn sluit zich aan bij de SGP. FvD ziet nut en noodzaak niet echt in. Als het er dan moet 
komen, dan kan wellicht de rekening van de pilot mede gelegd worden bij de provincies die 
profiteren van wat Utrecht doet. 
 
Gedeputeerde Schaddelee heeft met belangstelling geluisterd.  
D66 noemde het Fietspad van de Toekomst. Het lastige is dat dit voor een deel in de schaduw ligt.  
De heer Kamp vult aan dat het tracé in principe tussen Utrecht en Wageningen/Veenendaal ligt. Op 
veel stukken staan geen bomen. Hij had begrepen dat juist op dat tracé zonnepanelen komen. 
Gedeputeerde Schaddelee bevestigt dit. 
Mevrouw Hoek noemde Kockengen. Dit was een boeiende proef waar men veel heeft geleerd. Het is 
goed om dit te koppelen aan de verlichting, hoewel vaak ook weer gekeken wordt naar het aspect 
lichtvervuiling. De zonnecellen worden ook gekoppeld aan verwarming van fietspaden. In de winter 
wordt daarmee gladheid bestreden en sneeuw weggehaald. 
In reactie op de bijdragen van SGP en FvD licht de gedeputeerde toe dat het niet zo is dat iedere 
provincie massaal proeven ontwikkelt met fietspaden met zonnecollectoren. Er zijn drie provincies 
waar dergelijke proeven worden gedaan. Die zijn niet helemaal vergelijkbaar omdat er andere 
leveranciers zijn, andere materialen worden getest of onder andere omstandigheden wordt getest. 
Provincies proberen juist dingen te doen die elkaar aanvullen. De gedeputeerde vindt het wat bout 
om achteraf rekeningen naar elkaar te sturen. Hij zou dit niet aanraden. 
 
Mevrouw Hoek herinnert aan haar vraag waarom de kennis uit Kockengen niet toegepast kan 
worden. Proeven worden gedaan om dingen te ontdekken, Maar als de gegevens er zijn, kunnen die 
op bepaalde locaties worden toegepast. 
Gedeputeerde Schaddelee antwoordt dat er meerdere lessen geleerd moeten worden. Wat gebeurt 
er op een weg met andersoortig verkeer en hogere snelheden? De lessen van Kockengen worden 
meegenomen, maar bij deze pilots is men op zoek naar andere dingen. Het is meer een aanvulling. 
 
5.6 Statenbrief Toekomstbeeld OV Midden-Nederland 
De voorzitter deelt mee dat de Statenbrief is opgewaardeerd door PvdA, SP, en FvD. 
 
Mevrouw d’Hondt memoreert dat in de brief veel voorstellen staan voor het bereikbaar houden van 
midden Nederland. Voor de PvdA is bereikbaarheid van belang. De voorstellen zijn soms ingrijpend, 
de meeste liggen in de toekomst. De investeringskosten worden geschat op €1,7 miljard. Het kabinet 
is van plan om fors te investeren in het OV, mede ingegeven door de negatieve rente op de 
kapitaalmarkt. De provincie zou vooraan moeten staan bij het profiteren van het gratis lenen van 
geld. Zij vraagt of de gedeputeerde deze visie deelt en welke stappen hierin genomen worden. 
 
Mevrouw Poppe is wat geschrokken omdat al in 2020 beslissingen genomen moeten worden. Er 
wordt veel gepraat, maar er wordt niet concreet gezegd wanneer beslissingen genomen moeten 
worden. Mede omdat er veel geld mee gemoeid is, zou er een soort timetable gemaakt moeten 
worden van wanneer welke beslissingen genomen moeten worden en wanneer wat waar wordt 
uitgevoerd. 
 
De heer Bauduin wijst op het feit dat er geen ondergrondse oplossingen in de brief staan. FvD meent 
dat er een keer naar gekeken moet worden, er moet serieus rekening mee gehouden worden in de 
toekomst. 
 
Gedeputeerde Schaddelee meent dat het goed is om het lange termijnperspectief te agenderen. 
Hij heeft ook de geruchten gezien over een nieuw investeringsfonds. Daar wordt van alle kanten 
begerig naar gekeken. De omvang van het fonds fluctueert met de dag, maar het zijn meestal 
bedragen met veel nullen. De provincie is achter de schermen bezig met een heel intensief lobby-
traject. Op alle mogelijk manieren wordt geprobeerd om in Den Haag in beeld te brengen wat het 

https://www.stateninformatie.provincie-utrecht.nl/Vergaderingen/Informatieve-commissie-Milieu-en-Mobiliteit/2019/11-september/11:15/Statenbrief-Toekomstbeeld-OV-Midden-Nederland-2019MM140
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probleem in de regio Utrecht is. Het is de snelst groeiende regio van de afgelopen jaren geweest, qua 
aantal inwoners maar ook qua economische bedrijvigheid. Er zijn enorme plannen voor de komende 
jaren. Het aantal woningen dat de komende tien jaar gebouwd moet worden is qua aantal even groot 
als de stad Eindhoven. De regio is de draaischijf van Nederland. Tegelijk is er een OV-systeem van een 
provinciestad en worden gaten dichtgereden met ouderwetse bussen. Dit verhaal moet continu 
verteld worden, met daaraan toegevoegd dat de provincie wel een idee heeft over hoe dit anders 
moet, namelijk het ontwikkelen van een regionale OV-ring die robuust is en past bij de regio. De 
plannen hiervoor worden uitgewerkt, maar die vragen veel geld. In het komende najaar is het 
jaarlijkse BO MIRT-overleg waarin toegewerkt wordt naar het op de agenda zetten van dit probleem 
en naar het zoveel mogelijk geld beschikbaar te krijgen. Dan kan onderzocht worden wat nodig is om 
de regionale OV-ring te realiseren. 
De SP vraagt naar een soort timetable van wanneer wat gaat gebeuren. Het is wellicht goed om die 
op te stellen in samenspraak met de Staten. In de volgende cyclus wordt de begroting besproken, 
ook in het kader hiervan is dit een onderwerp. Den Haag zal willen weten welk bedrag de provincie 
hier zelf in investeert. Er zal veel geld bijgelegd moeten worden. 
De gedeputeerde kan zich het ongeduld van de SP voorstellen. De timetable is een stap. Men moet 
zich realiseren dat met veel partners aan het Toekomstbeeld OV (TBOV) gewerkt wordt.  
 
Mevrouw Poppe oppert een bedrag dat de provincie kan investeren, misschien iets in de orde van 
grootte van het uiteindelijke bedrag van de Uithoflijn.  
 
Gedeputeerde Schaddelee meent dat men in Nederland de neiging heeft om aan het begin van 
dergelijke trajecten zaken mooier voor te stellen dan ze zijn. Er wordt een rooskleuring bedrag aan 
gekoppeld en men is achteraf verbaasd dat het meer kost. Het kost veel geld. Maar de 
maatschappelijke kosten van het huidige wegverkeer moeten ook meegerekend worden. Bij 
investeren in OV moet men ook aspecten als luchtvervuiling meenemen, de inspreker sprak er zojuist 
over. 
Desgevraagd stelt de gedeputeerde dat ondergrondse oplossingen heel interessant zijn. Zeker op de 
langere termijn moet op een driedimensionale manier worden gekeken naar het ruimtegebruik en 
het inzetten van OV. Dergelijke maatregelen zijn heel complex, heel duur en zijn nog niet uitvoerig 
met elkaar verkend en uitgewerkt. De eerste stap bij het TBOV gaat niet in op ondergrondse 
oplossingen. Op de korte termijn zijn die ook niet nodig. Het is goed om voor de langere termijn naar 
meer onorthodoxe en innovatieve oplossingen te kijken. 
 
De heer Berlijn beaamt dit. In de toekomst zal er op innovatie worden ingezet. 
 
Mevrouw d’Hondt deelt het ongeduld van de SP en het gevoel van onbehagen omdat het weinig 
concreet is. Er wordt al lang over gesproken. De toekomstvisie krijgt steeds andere afkortingen. Zij 
vreest dat de Staten een keer een brief zullen ontvangen met de vraag of men voor of tegen de 
tunnel onder Neude door is; door het procesmatige proza doorziet men niet de concrete 
maatregelen. Zij vraagt de gedeputeerde om een toezegging dat in de timetable zo concreet mogelijk 
wordt aangegeven wat de dingen zijn waarover besloten wordt. 
 
De heer Mourik Geluk deelt de ongerustheid, temeer omdat in de brief aangegeven wordt dat de 
Staten via het programma U Ned op de hoogte worden gehouden. Dat programma staat niet bij de 
commissie op de agenda. Hij vraagt hoe de verantwoording en gedachtevorming scherp gehouden 
wordt in de commissie M&M, in de commissie waar U Ned wordt besproken en later rond de 
besluitvorming in de Staten. 
 
De heer Donker heeft het stuk met belangstelling gelezen. Voor Vijfheerenlanden en de 
Lopikerwaard wordt wel een lijntje getekend, maar er wordt niets vermeld. Hij wenst GS 
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voortvarendheid toe en spreekt de hoop uit dat de gedeputeerde in de huidige ambtsperiode iets 
mag bereiken. De ervaring leert dat er bij dergelijke projecten een periode overheen gaat. 
 
Gedeputeerde Schaddelee stelt dat als deze dag besloten wordt om een tramlijn aan te leggen naar 
het huis van de heer Donker, hij er deze Statenperiode nog geen gebruik van kan maken. 
Het voorstel is een eerste stap op weg naar het concreter maken van wat de provincie wil qua OV-
plannen in de toekomst. 
Spreker sluit zich aan bij het CDA, het hangt met allerlei vraagstukken van het U Ned samen, met 
allerlei economische en woonontwikkelingen. Het is soms een misverstand dat het alleen over de 
stad Utrecht gaat. Het hangt niet alleen samen met wat de stad Utrecht doet, maar met wat in de 
brede regio gebeurt, wat er in Amersfoort gebeurt, in Foodvalley gebeurt. Juist de provincie moet 
een totaaloverzicht houden en er continu over in gesprek zijn. 
Hij zegt toe dat er een timetable wordt gemaakt met daarin een inzicht in wanneer men samen aan 
het verkennen is, wanneer bestuurlijk stappen worden gezet en wat ieders rol daarin is. 
 
De voorzitter rondt de bespreking van het onderwerp af. 
 
5.7 Memo GS uitspraak Raad van State inzake project A27/A12 Ring Utrecht  
De voorzitter deelt mee dat het onderwerp door PvdA, GroenLinks, FvD en PvdD opgewaardeerd is. 
 
In de brief van GS staat dat de inzet zal zijn om samen met de minister te komen tot maatregelen die 
bijdragen aan een gezonde mobiliteit en die de groei van Utrecht mogelijk maken en bijdragen aan 
de bereikbaarheid. De heer Oude Wesselink vraagt of de gedeputeerde meer concreet kan 
benoemen wat de inzet is. Onderkent de gedeputeerde dat de verbreding van de bak Amelisweerd 
niet behoort tot de maatregelen die bijdragen aan een gezonde mobiliteit? 
De heer Strandstra is van mening dat verbreding van de A27 niet bijdraagt aan het stikstofprobleem. 
Erkent GroenLinks dat dit een veel breder probleem is dan de A27, men spreekt dan ook over andere 
provinciale wegen, ook secundaire wegen, en dat moet worden ingezet op snelheidsverlaging op alle 
wegen? Voor welke oplossing staat GroenLinks? 
De heer Oude Wesselink meent dat dit in samenhang met de PAS bekeken moet worden. Er ligt nu 
een uitspraak dat met name bij de A27 verbreding geen doorgang kan vinden. Hij is benieuwd naar 
wat hierbij de uitgangspunten zijn. Wat de betekenis van de uitspraak over de PAS betreft, wacht 
spreker af met welke oplossingen het college komt, in samenspraak met het ministerie. 
De heer Strandstra verwijst naar de memo waarin staat dat door het niet kunnen verbreden van de 
A27 de economische groei of de groei van Utrecht in het geding is. Is GroenLinks van mening dat 
groei juist de veroorzaker is van het stikstofprobleem en dat men anders zal moeten kijken naar hoe 
de samenleving vorm krijgt? Dat niet ingezet blijft worden op het volbouwen van de stad waardoor 
er weer sterkere ringwegen nodig zijn? Moet dit niet totaal anders bekeken worden? 
De heer Oude Wesselink laat weten dat GroenLinks deze mening deelt. De discussie wordt nu wel 
heel breed, te breed om te kijken naar de oorzaken van waarom er een verbreding nodig is in relatie 
tot de economie. Hij zou dit punt een andere keer willen bespreken. 
 
Mevrouw d’Hondt vertelt dat in PvdA-kringen een vreugdesprongetje werd gemaakt toen het bericht 
kwam dat de verbreding van de A27 voorlopig niet doorgaat. Er zijn andere oplossingen die wel de 
doorstroming bevorderen zonder dat bos gekapt hoeft te worden. Een van de meest voor de hand 
liggende oplossingen is het verlagen van de snelheid, zodat het verkeer op minder rijstroken vellig 
kan doorstromen. Zij vraagt of het college aan een dergelijke oplossing denkt en of dit niet een 
oplossing zou zijn voor veel andere wegen in de provincie, zoals de Zuilense Ring. 
 
De memo noodt de heer Strandstra om het breder te trekken. Zijn fractie heeft de indruk dat het 
college de volledige verantwoordelijkheid voor het stikstofvraagstuk bij het Rijk legt. Daar zullen de 
voornaamste maatregelen genomen moeten worden, er is ook de meeste slagkracht te halen. Maar 

https://www.stateninformatie.provincie-utrecht.nl/Vergaderingen/Informatieve-commissie-Milieu-en-Mobiliteit/2019/11-september/11:15/Memo-GS-Uitspraak-Raad-van-State-inzake-Project-A27-A12-Ring-Utrecht-2019MM141
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de provincie is mede veroorzaker en mede-eigenaar van het probleem. In de memo staat: ‘Nu het 
tracé-besluit niet uitgevoerd kan worden, blijven knelpunten bestaan terwijl de urgentie dagelijks 
toeneemt om maatregelen te nemen om de bereikbaarheid op peil te houden en de groei van de 
regio Utrecht mogelijk te maken.’ Dit roept de vraag op hoe dit college meent dat de situatie heeft 
kunnen ontstaan dat de Raad van State de Nederlandse Staat moest terugfluiten. Heeft men te 
maken met een vaag, onverklaarbaar en totaal onverwacht stikstofprobleem of is het daadwerkelijke 
probleem dat het land en specifiek de provincie Utrecht alsmaar inzet op groei? Daarmee worden de 
grenzen van de leefomgeving overschreden. Dit punt raakt de kern van de reden voor de 
stikstofproblematiek en spreker hoort graag een reactie van de gedeputeerd hierop. 
Een van de twee maatregelen om de stikstofemissie omlaag te brengen is het verlagen van de 
snelheid, niet alleen op snelwegen maar ook op secundaire wegen, van 130 naar 120 of beter 100 
kilometer per uur en van 80 naar 70 kilometer per uur. Hij vraagt of het college bereid is om die stap 
te zetten en waar nodig dit in samenspraak met rijk en gemeente te doen. Waar wacht men op, dit is 
het beste moment om de stap te nemen. 
De belangrijkste veroorzaker is de veeteelt, die voor 30% bijdraagt aan de stikstofemissie. Hij vindt 
het belangrijk om dit mee te geven. De koeien, varkens, kippen en andere dieren die worden 
gehouden voor de consumptie en de export. Erkent het college dat, als men het stikstofprobleem bij 
de kern wil aanpakken, dit betekent dat de provincie zal moeten inzetten op inkrimping van de 
veestapel? Hij vraagt of het college dit wil benadrukken bij de contacten met het Rijk en wil erkennen 
naar de Staten toe dat het belangrijk is. Hij vraagt of het college bereid is om boeren extra hulp te 
bieden om juist nu om te schakelen naar kleinschalig, natuurinclusief en biologisch met een goed 
verdienmodel. Dat zijn de eerste twee stappen waaraan gedacht moet worden. 
 
‘Nieuwe wegen in gezonde mobiliteit’, staat in de tekst. De heer Bauduin vraagt waar de 
gedeputeerde concreet aan denkt, of hij voorbeelden kan geven. 
 
Gedeputeerde Schaddelee praat graag uitgebreid met de Staten over dergelijke zaken. Het levert 
boeiende discussies op. Het staat ook in de brief: er zijn veel kansen om het nu met elkaar over 
gezonde mobiliteit te hebben. Echter, spreker heeft moeten beloven aan de minister en de mensen 
in het Provinciehuis dat hij niet te veel verklapt. De commissie Remkes houdt zich bezig met de 
stikstofproblematiek. Overheden en provincies moeten één lijn trekken in waar ze mee naar buiten 
komen. Het dringende verzoek is om vooraf niet te veel te speculeren. De Staten kunnen 
bijvoorbeeld filosoferen over de impact van snelheidslimieten op gezonde mobiliteit. De 
gedeputeerde mag niet concreet zeggen dat dit als idee bij de minister wordt ingebracht. Met de 
minister wordt gesproken over alle mogelijke oplossingen. GS hopen de Staten hier zo snel mogelijk 
over te kunnen informeren. De Staten zullen binnenkort een brief ontvangen waarin breder wordt 
ingegaan op wat achter de schermen gebeurt rond de stikstofproblematiek en over welke projecten 
het betreft in de provincie Utrecht.  
In reactie op de PvdD benadrukt de gedeputeerde dat de provincie voor een goede bereikbaarheid 
staat. Groei is natuurlijk niet een soort natuurverschijnsel, maar ook weer een klein beetje wel. De 
provincie moet mobiliteit faciliteren. Men staat aan de vooravond van een opschaling van het 
mobiliteitssysteem. De vraag is hoe dit ingericht wordt. Daarover kan men van mening verschillen. 
Dat moet op een zo gezond mogelijke manier. Dit zou in lijn kunnen liggen met wat wordt gedaan bij 
de stikstofproblematiek. 
 
Het viel de heer Donker op in de brief dat de A27/12 Ring Utrecht wordt genoemd. Dat dit niet 
doorgaat heeft gevolgen voor het achterland van de provincie Utrecht. In de stad Utrecht heeft men 
een vreugdedansje gedaan, maar de SGP staat hier anders in. Een gedeelte van de bevolking van de 
provincie Utrecht wordt benadeeld met deze maatregelen. 
 
De heer Bart maakt een persoonlijke opmerking. Hij is opgegroeid in Lunetten, naast de A12. Zowel 
hij als zijn broers zijn opgegroeid met astma. Er was gisteren een NOS-bericht over de luchtvervuiling 
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in Utrecht. Sommigen maken hier een vreugdedans bij, de inwoners van dat deel van de provincie 
zijn blij dat zij niet langer benadeeld worden door het besluit. 
 
De heer Strandstra wijst erop dat de gedeputeerde benoemt dat mobiliteit waarschijnlijk een van de 
punten is waarop het Rijk zal aanhaken om iets tegen de stikstofproblematiek te doen. Durft de 
gedeputeerde ook te benoemen dat veeteelt driemaal zoveel stikstofemissie veroorzaakt, dat ook 
daarvoor een oplossing gezocht moet worden? 
 
Gedeputeerde Schaddelee antwoordt dat de laatste opmerking buiten de scoop valt van waar deze 
avond over gesproken wordt en buiten de scoop van de memo. Hij kan zich voorstellen dat op 
Rijksniveau integraal naar de problematiek gekeken wordt. Deze week heeft men kunnen lezen dat 
bepaalde partijen zeggen: doek de helft van de veestapel maar op. Dat is nu niet het vraagstuk dat bij 
de provincie op het bord ligt als gesproken wordt over mobiliteit. 
Hij gaat in op de bijdragen van SGP en GroenLinks: dit is precies de wereld waarin de provincie moet 
manoeuvreren. De provincie is er niet alleen voor Lunetten, maar ook voor de inwoners die verder 
van de stad af wonen en veelvuldig gebruik maken van de snelweg. Hij ziet dit als een kans om met 
elkaar over gezonde mobiliteit te spreken. Daarbij kunnen de bijdragen van de heer Donker én van 
de heer Bart bij elkaar worden gebracht. 
 
De heer Strandstra had graag gezien dat de gedeputeerde wel een vreugdedansje had gedaan. 
De gedeputeerde zegt dat de provincie voor bredere belangen staat, niet alleen voor de stad Utrecht. 
Betekent dit dat het college eigenlijk voorstander is van verbreding van de A27, als dit toch kan? In 
de memo wordt het bereikbaar houden en op peil houden van de groei benadrukt als een belang dat 
klem komt te zitten door dit arrest. 
 
Gedeputeerde Schaddelee antwoordt dat iedereen zijn vreugde op een andere manier uit. 
Op het moment dat het college begon, was het aan het Rijk of de verbreding zou doorgaan. De 
situatie is nu anders. Daarom is het interessant om met het Rijk te spreken over hoe gezonde 
mobiliteit verbonden kan worden aan de doelen die er zijn qua bereikbaarheid. Er zijn verschillende 
partijen in het huis die zich in het verleden kritisch hebben uitgelaten over de verbreding van de A27. 
Spreker kan daar wel enig begrip voor opbrengen. 
Het college moet nu de scoop zo breed mogelijk houden en ervoor zorgen dat de gedeputeerde geen 
dingen zegt die het gesprek met de minister ingewikkeld maken. 

 
Mevrouw d’Hondt vraagt of de PvdD meent dat er helemaal niets moet gebeuren met de A27. Of wil 
de fractie kijken naar hoe files opgelost worden? De files zijn ook een probleem voor de gezondheid 
van mens en dier. De PvdA maakt geen rondedansje omdat de files oneindig blijven bestaan of zelfs 
groeien. De fractie is blij omdat, onderzoek heeft dit aangetoond, er veel andere oplossingen zijn om 
dat knelpunt op te lossen, zonder dat de bak verbreed hoeft te worden. 
 
De heer Strandstra zegt het hiermee eens te zijn. De Kerngroep Ring Utrecht heeft een alternatief 
onderzoek laten uitvoeren. Dat heeft de fractie in het verkiezingsprogramma opgenomen als een 
goed alternatief voor de huidige situatie. De huidige situatie is onwenselijk, voor omwonenden maar 
ook voor de natuur er omheen. Ook bij het alternatief is weer de vraag: kan met dit stikstofarrest het 
alternatief wel uitgevoerd worden? Spreker vreest het ergste. 
 
De voorzitter rondt de bespreking van dit punt af. 
 
6. TER INFORMATIE STUKKEN 
6.1  Memo Toezegging inzake bewapening RUD Boa’s 
6.2  Ingekomen brief inzake onveilige verkeerssituatie ingang Hilton Royal Parc Soestduinen N413 
6.3  Statenbrief vaststellen regelingen veilige uitvoering van werkzaamheden lokaal spoor 

https://www.stateninformatie.provincie-utrecht.nl/Vergaderingen/Informatieve-commissie-Milieu-en-Mobiliteit/2019/11-september/11:15/Memo-Toezegging-inzake-bewapening-RUD-Boa-s-2019MM128
https://www.stateninformatie.provincie-utrecht.nl/Vergaderingen/Informatieve-commissie-Milieu-en-Mobiliteit/2019/11-september/11:15/Ingekomen-brief-inzake-onveilige-verkeerssituatie-ingang-Hilton-Royal-Parc-Soestduinen-N413-2019MM130
https://www.stateninformatie.provincie-utrecht.nl/Vergaderingen/Informatieve-commissie-Milieu-en-Mobiliteit/2019/11-september/11:15/Statenbrief-vaststellen-regelingen-veilige-uitvoering-van-werkzaamheden-lokaal-spoor-2019MM132
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6.4  Verslag informatiebijeenkomst Uithoflijn Raad en Staten 18 juni jl. 
6.5  Memo GS inzake beperkingen proefbedrijf Uithoflijn 
6.6  Aanbiedingsbrief en begroting 2020 RUD Utrecht 
6.7  Statenbrief go no go exploitatie Uithoflijn 
6.8  Statenbrief Klimaatakkoord 
6.9  Statenbrief Tramremise 
6.10 Ingekomen brief Stichting behoud de Eemvallei verzoek preventieve handhavingsbesluit    
        parkeren Praamgracht 
 
7.  SLUITING  
Niets meer aan de orde zijnde sluit de voorzitter dit deel van de vergadering van de Commissie 
M&M. 
 

https://www.stateninformatie.provincie-utrecht.nl/Vergaderingen/Informatieve-commissie-Milieu-en-Mobiliteit/2019/11-september/11:15/Verslag-informatiebijeenkomst-Uithoflijn-Raad-en-Staten-18-juni-jl-2019MM133
https://www.stateninformatie.provincie-utrecht.nl/Vergaderingen/Informatieve-commissie-Milieu-en-Mobiliteit/2019/11-september/11:15/Memo-GS-inzake-beperkingen-proefbedrijf-Uithoflijn-2019MM135
https://www.stateninformatie.provincie-utrecht.nl/Vergaderingen/Informatieve-commissie-Milieu-en-Mobiliteit/2019/11-september/11:15/Statenbrief-go-no-go-exploitatie-Uithoflijn-2019MM137
https://www.stateninformatie.provincie-utrecht.nl/Vergaderingen/Informatieve-commissie-Milieu-en-Mobiliteit/2019/11-september/11:15/Statenbrief-Klimaatakkoord-2019MM138
https://www.stateninformatie.provincie-utrecht.nl/Vergaderingen/Informatieve-commissie-Milieu-en-Mobiliteit/2019/11-september/11:15/Statenbrief-Tramremise-2019MM139
https://www.stateninformatie.provincie-utrecht.nl/Vergaderingen/Informatieve-commissie-Milieu-en-Mobiliteit/2019/11-september/11:15/Ingekomen-brief-Stichting-behoud-de-Eemvallei-verzoek-preventieve-handhavingsbesluit-parkeren-Praamgracht-2019MM144
https://www.stateninformatie.provincie-utrecht.nl/Vergaderingen/Informatieve-commissie-Milieu-en-Mobiliteit/2019/11-september/11:15/Ingekomen-brief-Stichting-behoud-de-Eemvallei-verzoek-preventieve-handhavingsbesluit-parkeren-Praamgracht-2019MM144

